
 

 

Protokół Nr XLI/2018 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 28 lutego 2018r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 12
05 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XLI Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 14 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Nieobecna – radna Lidia Kałandyk 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Marta Chłopek oraz 14 innych zaproszonych osób, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała: Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
00

 otworzył XLI Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 

gminnym oraz § 23 i 24 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad sesji został 

przekazany radnym w terminie wskazanym w §24 pkt 4 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla 

przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Wręczenie dyplomów uznania za wyniki w nauce dla uczniów szkół podstawowych i 

klas gimnazjalnych zamieszkujących na terenie Gminy Wierzchowo. 



9. Informacja: 

a. Przewodniczącego Zarządu z działalności Zarządu Celowego Związku 

Gmin R-XXI w Nowogardzie, 

b. Dyrektora Regionalnego Zakładu Gospodarowania Odpadami z 

działalności RZGO w Słajsinie. 

10. Informacja na temat organizacji czasu wolnego podczas ferii zimowych dla dzieci i 

młodzieży  

w 2018 roku na terenie Gminy Wierzchowo. 

11. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2018 rok – druk nr 

228. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

13. Komunikaty i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród 

Radnych lub Wójt chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w wyżej 

przedstawionym porządku obrad o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności 

samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z 

porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XL Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 15 lutego 2018 roku został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady. Do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga 

dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu 

uregulowana została w § 43 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła 

żadna uwaga dotycząca zapisów w protokole, Przewodniczący Rady uznał przygotowany 

protokół za sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XL sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XL sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3 

do nin. protokołu. 

Radni nie zgłosili zapytań do powyższej informacji. 

 



Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

 

Ad. 5 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 2/2018 stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

2) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 2/2018 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Józef Janicki. 

Protokół Komisji Nr 2/2018 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 2/2018 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

wpłynęła jedna interpelacja następującej treści: 

„Za pośrednictwem Wójta Gminy Wierzchowo kieruję do Zarządu Dróg Powiatowych w 

Drawsku Pomorskim interpelację w imieniu mieszkańców Osieka Drawskiego mających swe 

domostwa na działkach: 33/1 (p.Czupryniak) oraz 36/1 (p.Kędzierska) o pilne rozwiązanie 

problemu podmakania i zalewania piwnic ich domów oraz niżej położonych budynków 

inwentarskich. Woda opadowa z drogi powiatowej według mieszkańców odprowadzana jest 

do oczka wodnego znajdującego się na działce 33/1. Duże opady deszczu w roku poprzednim 

spowodowały podniesienie stanu wody w oczku wodnym (taka sytuacja wystąpiła ostatnio 

ok. 20 lat temu), które połączyło się z oczkiem wodnym na sąsiedniej działce i utworzyło 

wielki staw. Woda wdziera się na podwórka niżej położonych zabudowań i piwnic. 

Mieszkaniec działki 33/1 p. Czupryniak stwierdził, że ma zalane ziemniaki w piwnicy i 

obawia się o zalanie w piwnicy pieca c.o. 

Mając powyższe na uwadze zwracam się w imieniu mieszkańców o jak najszybsze 

rozwiązanie tego palącego problemu, satysfakcjonujące obie strony.” 

 

Na sesji interpelację złożył radny Mariusz Doroszuk: 

„ Zwracam się z prośbą do Wójta Gminy Wierzchowo o wycięcie drzew samosiejek 

rosnących na działce nr 130/2 (były przystanek PKS) w miejscowości Żabinek. Drzewa 

wrastają w linię telefoniczną i zagrażają zerwaniu linii. Wyrastające na chodnik gałęzie 

uniemożliwiają przechodniom swobodne przejście. Proszę o pozytywne załatwienie prośby.” 

 

Radny Józef Janicki zapytał Wójta, dlaczego aż o 107,00 zł podrożał bilet miesięczny do 

Wałcza po podłączeniu kursu Będlino-Wielboki na autobus do Wałcza, obecnie bilet 

miesięczny kosztuje 257,00 zł. Prosi o wyjaśnienie tak dużej podwyżki. 



Radna Genowefa Rosochowata zgłosiła zapytanie do Wójta, czy na odcinku drogi od 

zabudowań Pana Jarosława Sendrowicza do sklepu Pana Jacka Ambroziaka w Żabinie będzie 

założone oświetlenie uliczne. 

 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 6 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

Sołtys sołectwa Żabin Alina Kunat wystąpiła z prośbą do Wójta Gminy o przestawienie 

tablicy informacyjnej i ustawienie jej bliżej chodnika, co ułatwi osobom starszym dostęp do 

niej. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz  zamknął 

punkt 7 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 

W tym punkcie porządku obrad Wójt Gminy Jan Szewczyk i Przewodniczący Rady Gminy 

Andrzej Kaczorkiewicz zgodnie z uchwałą Rady Gminy Wierzchowo Nr XXXVI/200/2017 z 

dnia 26 października 2017 roku w sprawie regulaminu udzielania stypendiów za wyniki w 

nauce dla uczniów szkół podstawowych i klas gimnazjalnych zamieszkujących na terenie 

Gminy Wierzchowo uhonorowali uczniów dyplomami uznania, pogratulowali wspaniałych 

wyników w nauce i życzyli dalszych sukcesów. 

Dyplomy uznania otrzymali: 

1. Andrzejak Jakub 

2. Andrzejak Kornelia 

3. Augustyniak Zofia 

4. Barć Oliwia 

5. Darłak Jakub 

6. Darłak Maja 

7. Gołąb Roksana 

8. Goszczyński Hubert 

9. Grzesiak Julia 

10. Kicka Mikołaj 

11. Kleśta Tymon 

12. Melnarowicz Luisa 

13. Michalska Julia 

14. Słomka Małgorzata 

15. Słowik Laura 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz  zamknął punkt 8 porządku obrad i 

ogłosił przerwę. 

Przerwa: 10
30

 – 10
40

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

14 radnych i przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

Ad. 9 

 



Przewodniczący Zarządu Antoni Bielida i Inspektor Działu Obsługi Prawnej i Kontroli 

Zarządczej Ryszard Bulowski Celowego Związku Gmin R-XXI w Słajsinie przedstawili 

informację na temat działalności CZG R-XXI i Regionalnego Zakładu Gospodarowania 

Odpadami w Słajsinie.  

W 2017 roku Celowy Związek Gmin R-XXI wykonał dochody ogółem w kwocie 

30 892 557,79 zł, z tego kwota należna za przyjęcie odpadów komunalnych zmieszanych 

wynosiła 23 620 860,54 zł. Oznacza to, że w stosunku do roku 2016 nastąpił wzrost 

sprzedaży o kwotę 1 0004 618,79 zł tj. 4,46%. Ze sprzedaży surowców wtórnych uzyskano 

kwotę 5 246 318,32 zł. W stosunku do roku 2016 nastąpił wzrost sprzedaży surowców 

wtórnych o kwotę 590 547,55 zł. 

Największą inwestycją zrealizowaną przez CZG R-XXI w Regionalnym Zakładzie 

Gospodarowania Odpadami w Słajsinie w 2017 roku było wykonanie instalacji odpylania na 

platformach przyjęć w hali sortowni. Realizacja tej inwestycji poprawia warunki bhp w 

sortowni oraz mikroklimat pracy optycznych urządzeń sortujących. Obecnie prowadzona jest 

inwestycja wydzielenia przeciwpożarowego na platformie przyjęć odpadów w hali sortowni 

(ściany p.poż.). Ponadto CZG R-XXI w ramach inwestycji będzie realizować 

zagospodarowanie odpadów zielonych w sektorach zamkniętych (budowa biogazowi). CZG 

R-XXI planuje podniesienie i rozszerzenie procesu edukacyjnego dzieci i młodzieży 

dotyczącego prawidłowej segregacji odpadów. 

Odpady dostarczone z terenu Gminy Wierzchowo w 2017 roku w tonach: 

 zmieszane odpady opakowaniowe (papier) – 68,90 

 opakowania ze szkła – 32,74 

 zużyte urządzenia elektryczne i elektroniczne – 1,22 

 inne odpady nieulegające biodegradacji – 9,38 

 niesegregowane odpady komunalne – 782,72 

 odpady wielkogabarytowe – 90,00 

Razem:  984,96 

 

Szczegółowa informacja pisemna stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

 

O godz. 11
40

 posiedzenie sesji opuściła radna Krystyna Rybczyńska-Mróz pomniejszając ilość 

członków Rady biorących udział w posiedzeniu do 13 osób. 

 

Przewodniczący Zarządu Celowego Związku Gmin R-XXI Antoni Bielida podziękował 

przedstawicielowi Gminy Wierzchowo do Zgromadzenia Celowego Związku Gmin R-XXI 

Andrzejowi Kaczorkiewiczowi, który jest Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej CZG R-

XXI za merytoryczną wiedzę i zaangażowanie podczas prac Komisji Rewizyjnej. 

Z kolei Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz podziękował zaproszonym 

gościom za przybycie i złożenie szczegółowej informacji na temat działalności Celowego 

Związku Gmin R-XXI i Regionalnego Zakładu Gospodarowania Odpadami w Słajsinie. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 porządku i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 11
45

-11
55

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

12 radnych i przystąpił do realizacji punktu 10. 

O godz. 11
57

 na salę obrad powróciła radna Genowefa Rosochowata. Aktualna ilość radnych 

biorących udział w posiedzeniu – 13. 

 

 

 



Ad. 10 

 

Informację na temat organizacji czasu wolnego dla dzieci i młodzieży podczas ferii zimowych 

przedstawiła Dyrektor GOKSiT Marta Łapińska. 

Zajęcia prowadzone były wspólnie przez GOKSiT i Bibliotekę Publiczną. Zajęcia odbywały 

się w każdy poniedziałek, środę i piątek w godzinach od 9.00 do 14.00. Program obejmował 

zajęcia artystyczno-sportowe, tj. zajęcia rękodzielnicze, turnieje cymbergaja i tenisa 

stołowego oraz inne gry i zabawy. Odbyły się również przedstawienia i spektakle teatralne. 

Dla dzieci spoza miejscowości Wierzchowo, w ramach Gminnego Programu Profilaktyki 

zapewniony był transport. Rozkład jazdy autobusu był dostępny na stronie internetowej 

Gminy Wierzchowo.  

Koszt zakupu materiałów, nagród oraz zajęć prowadzonych przez instruktora pokrył Gminny 

Ośrodek Kultury, Sportu i Turystyki. Średnio, w zajęciach uczestniczyło dziennie 40 dzieci. 

Dyrektor GOKSiT poinformowała, że dzieci były bardzo zadowolone. 

Przewodnicząca Komisji Kultury poinformowała, że sprawozdanie z prowadzonych zajęć 

Kierownik Biblioteki Małgorzata Mazurkiewicz-Nowak przedstawiła na posiedzeniu Komisji 

Kultury. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz  zamknął punkt 

10 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał pod głosowanie projekty uchwały w 

sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2018 rok: 

 

1) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLI/222/2018 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

2018 rok – która stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 11 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 12. 

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi, które wpłynęły do 

biura Rady Gminy na zgłoszone przez radnych interpelacje. 

 

Radna Genowefa Rosochowata zapytała, czy Lokalny Program Rewitalizacji Gminy 

Wierzchowo na lata 2018-2023 został zatwierdzony przez Urząd Marszałkowski. 

Odpowiedzi udzielił Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński informując, że Program 

Rewitalizacji został poprawiony i zatwierdzony przez Urząd Marszałkowski Województwa 

Zachodniopomorskiego.  

Wniosek Grupy Producentów Owoców i Warzyw POMORZE Spółka z o.o. w Żabinie 

polegający na włączeniu do Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Wierzchowo na lata 

2017-2023 przedsięwzięcia polegającego na adaptacji obiektów popegeerowskich (dawnej 

stodoły) na miejsca hotelowe, sale konferencyjne i organizację imprez okolicznościowych, co 

wiąże się z wyposażeniem obiektu w niezbędną infrastrukturę techniczną – został 

uwzględniony. Jesteśmy na etapie końcowym sporządzania wniosku dotyczącego budowy 

przedszkola w Wierzchowie. 



 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkieiwcz zamknął pkt 12 

porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 13. 

 

Ad. 13 
 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński , w imieniu Wójta zaprosił sołtysów, radnych i 

kierowników jednostek organizacyjnych  na obchody Dnia Sołtysa, które odbędą się w naszej 

gminie w dniu 9 marca br. w sali wiejskiej „Lasek Arkoński” w Wierzchowie. 

 

Radny Zdzisław Bełzowski złożył podziękowania dla pracowników Urzędu Gminy 

Wierzchowo za pomoc w przygotowaniu wniosków do konkursu ogłoszonego przez 

Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego „Granty sołeckie 2018”. 

 

Przewodniczący Rady zamknął pkt 13 porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 14. 

 

Ad. 14 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Andrzej 

Kaczorkiewicz o godz. 12
05

 zamknął obrady XLI sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady 

 

Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

…………………… 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji. 


